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دادستان کل کشور:
 لغو کنسرت  در تعارض 
با وظایف ارشاد نیست

دادستان کل کش��ور درباره 
لغو برخی کنسرت ها از سوی 
دادس��تانی و اظه��ارات وزیر 
این باره توضیحاتی  ارشاد در 
حجت الاس��ام  داد.  ارائ��ه 
محمدجعفر منتظری، دادس��تان کل کش��ور 
درباره لغو برخی کنسرت ها عنوان کرد: صدها 
کنسرت در سراسر کشور اجرا می شود و هیچ 
مساله ای هم اتفاق نمی افتد اما اگر در جایی یک 
کنس��رت به دلایلی توسط دادسرا و دادستانی 
لغو شود در بوق و کرنا می کنند. دادستان کل 
کشور درباره حواش��ی ایجادشده پیرامون لغو 
کنسرت ها از سوی دادس��تان  و اظهارات وزیر 
ارش��اد بیان داش��ت: دادس��تان در هر حوزه و 
شهرستانی مسؤولیت های قانونی به عهده دارد 
که یکی از آنها پیشگیری از جرم یا تخلف است.
وی به میزان عنوان کرد: لغو کنسرت ها تعارض 
و تناقضی با آنچه به عهده وزارت ارش��اد است، 
ندارد. وزارت ارش��اد در چارچوب وظایف خود 
ممکن اس��ت اجازه دهد کنسرتی برگزار شود 
اما باید ش��رایط امنیتی و اجتماعی یک شهر 
درباره برگزاری کنسرت نیز بررسی شود، چراکه 
مس��ؤولیت حفظ انتظام و امنیت یک شهر به 
عهده نیروی انتظامی و دادستانی آن شهر است 
و وزارت ارش��اد در این زمینه مسؤولیتی ندارد 
و این دس��تگاه در چارچ��وب وظایف خودش 
ممکن اس��ت یک اجازه صادر کند و مجوزی 
بده��د. منتظری یادآور ش��د: بهترین کار این 
اس��ت که وزارت ارش��اد یا ادارات ارشاد در هر 
حوزه و شهرستانی، این هماهنگی را با نیروی 
انتظامی و دادستانی داشته باشند تا این مسائل 

پیش نیاید.

رئیس کمیته امداد:
فقرِ موجود واقعیتی تلخ است

رئیس کمیته امداد با تأکید بر اینکه فرهنگ 
ایرانی و اسامی جامعه ما ایجاب می کند نسبت 
به فقرا بی تفاوت نباشیم، از وضعیت موجود فقر 
انتقاد کرد. به گزارش »وطن امروز«، سیدپرویز 
فت��اح، رئیس کمیته امداد در ای��ن باره اظهار 
داش��ت: کمک به نیازمندان و ترویج فرهنگ 
انفاق و نوعدوستی یکی از مهم ترین رویکردهای 
کمیت��ه امداد اس��ت. وی با تصری��ح بر اینکه 
امدادگری باید در حد ایثارگری باش��د، تأکید 
کرد: امدادگران نباید خود را درگیر امور اداری 
کنند چون از هدف اصلی این نهاد که خدمت 
به محرومان و نیازمندان است غافل می شوند. 
رئیس کمیت��ه امداد با تأکید بر اینکه فرهنگ 
ایرانی و اسامی جامعه ما ایجاب می کند نسبت 
به فقرا بی تفاوت نباشیم، افزود: وضعیت موجود 
فقر، واقعیت تلخی است، چرا که رسیدگی به 
امور فق��را متن انقاب امام راحل بود و وظیفه 

امدادگری یک وظیفه همگانی است.

کشف ۲۴ کانتینر لوازم خانگی قاچاق
۲۴ کانتین��ر یخچال و ظروف شیش��ه ای و 
کریس��تال قاچاق در بندر شهید رجایی کشف 
شد. به گزارش فارس، 1۲ کانتینر از این کشفیات 
مربوط به ظروف شیشه ای و کریستال بوده که 
۲ کانتینر آن از گمرک خارج شده و در بررسی 
کانتینرهای بعدی، قاچاق بودن این کالاها کشف 
شده اس��ت.  براساس اطاعات س��امانه جامع 
گمرکی، ظروف شیشه ای و کریستال کشف شده 
به صورت تقلبی و با عنوان پشم شیش��ه اظهار 
ش��ده اس��ت این در حالی اس��ت ک��ه ظروف 
شیشه ای و کریستالی کشف شده در هر کانتینر 
حدود 6 میلیارد تومان برآورد قیمت شده است. 
همچنین اطاعات مربوط به اظهارنامه محموله 
دیگر نشان می دهد 1۲ کانتینر یخچال قاچاق 
در گمرک ش��هید رجایی کشف ش��ده که در 
اظهارنامه گمرک، کالا با عنوان قطعات یخچال 
عنوان شده است، اما پس از بررسی مشخص شد 
این محموله یخچال کامل سایدبای ساید است 
که ارزش هر ی��ک از این کانتینرها بین 5 تا 6 

میلیارد تومان برآورد شده است.

سقوط مرگبار پاراگلایدر در آذرشهر
س��قوط یک فرون��د پاراگای��در در حومه 
آذرش��هر باعث مرگ یک نفر ش��د. به گزارش 
خبرگزاری دانش��جو، حبیب حس��ینقلی زاده، 
مس��ؤول روابط عمومی مرکز مدیریت حوادث 
و فوریت های پزش��کی آذربایجان شرقی اظهار 
داشت: ساعت 9 و ۴0 دقیقه روز جمعه اپراتوری 
فوریت های پزشکی شهرستان آذرشهر، گزارش 
حادثه س��قوط یک فروند پاراگایدر را دریافت 
کرد. وی خاطرنشان کرد: با اعزام پایگاه اورژانس 
115 آذرشهر به محل حادثه در 16 کیلومتری 
شهرستان آذرشهر، تکنس��ین های اورژانس از 
مرگ مرد 37 ساله ای که خلبان پاراگایدر بود 
خبر دادند که به دلیل شدت جراحات وارده این 

حادثه در دم فوت کرده بود.

نماینده مردم سنقر در مجلس عنوان کرد
سیاست زدگی آموزش وپرورش 

دلیل استیضاح فانی
توجه نداش��تن ب��ه موضوع 
کیفیت آموزشی در مدارس 
دولت��ی و تغیی��ر و تحولات 
ب��ا  وزارت آموزش وپ��رورش 
نگاه انتخاباتی از جمله دلایل 
استیضاح فانی است. س��یدجواد حسینی کیا، 
نماین��ده مردم س��نقر در مجلس با اش��اره به 
امضای برخی نمایندگان برای اس��تیضاح وزیر 
آموزش وپرورش اظهار داش��ت:  از دلایل اصلی 
امض��ای این نامه توس��ط نمایندگان، کیفیت 
آموزش در مدارس دولتی است که به آن توجه 
نشده در حالی که رسالت اصلی این وزارتخانه 
اس��ت. وی به فارس عنوان کرد:  متأس��فانه در 
مجموعه آموزش وپرورش موضوع سیاست روی 
مسائل آموزشی تأثیر گذاشته و به کار گماردن 
افراد سیاسی در این وزارتخانه مشکل ساز شده 
است به طوری که تغییر و تحول  و انتصاب های 
دس��ته جمعی با نگاه انتخاباتی صورت گرفته 
است. حسینی کیا خاطرنشان کرد: متأسفانه در 
بحث مدارس هنوز به استاندارد لازم نرسیده ایم 
و این وضعیت در روستاها نامناسب تر است به 
طوری که در برخی روستاها یک معلم برای 5 
پایه تحصیلی و گاهی برای ۲ روستا یک معلم 

در نظر گرفته می شود. 

برنامه ریزی برای توسعه متوازن 
مدارس غیردولتی

رئیس سازمان مدارس غیردولتی با اشاره به 
اصاح 1۴ ایراد شورای نگهبان به قانون دائمی 
شدن تأسیس مدارس غیردولتی، از برنامه ریزی 
برای  توس��عه متوازن م��دارس غیردولتی خبر 
داد. به گزارش تس��نیم، مرضی��ه گرد، رئیس 
سازمان مدارس غیردولتی درباره دائمی شدن 
قانون تأس��یس مدارس غیردولتی در پاسخ به 
این پرس��ش که اجرای این قانون به گسترش 
تع��داد مدارس غیر دولتی در کش��ور و هدایت 
دانش آم��وزان به س��مت این م��دارس منجر 
می شود، بیان داشت: در این باره ۲ بحث مطرح 
اس��ت یا اینکه  باید بگوییم از اس��اس فعالیت 
مدارس غیردولتی را قبول نداریم یا اینکه فعالیت 
آنها را پذیرفته اما بر نظام مندشدن تاکید داشته 
باش��یم که این موضوع مد نظر ماست. رئیس 
س��ازمان مدارس غیردولتی خاطرنش��ان کرد: 
براساس این قانون عنوان کردیم که باید توسعه 
مت��وازن در افزایش تعداد م��دارس غیردولتی 
مدنظر باشد یعنی این مدارس در شهرهایی که 
تقاضای مردمی وجود دارد، ایجاد می شوند و از 
سوی دیگر قدرت حاکمیتی آموزش وپرورش بر 

مدارس غیردولتی گسترش می یابد.

 جای خالی مدیریت یکپارچه 
در مقابله با آلودگی هوا

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس بر لزوم 
رفع مشکات س��د راه طرح کاهش آلایندگی 
ه��وای پایتخت  تاکید کرد و تاخیر در اجرایی 
ش��دن این طرح را از آسیب های نبود مدیریت 
واح��د ش��هری دانس��ت. عبدالرض��ا عزیزی، 
عضو کمیس��یون اجتماعی مجل��س با انتقاد 
از اینکه تاخیر در اجرایی ش��دن طرح کاهش 
آلایندگی هوای تهران )LEZ( از آس��یب های 
نبود مدیریت واحد ش��هری است، عنوان کرد: 
متاس��فانه برخی از کاندیداه��ای عضویت در 
ش��ورای ش��هر، ابتدا از مدیریت واحد شهری 
س��خن می گویند اما پس از اینکه به عضویت 
شورای شهر درآمدند این موضوع را به فراموشی 
می سپارند. نماینده مردم شیروان در مجلس به 
خانه ملت بیان داشت: مدیران شهری باید در 
گام نخست زیرساخت های لازم را برای سریع تر 
اجرایی ک��ردن چنین طرح های��ی همزمان با 
تدوین آنها فراهم کنند زیرا مرگ سالانه 3 هزار 
نفر در پایتخت نتیجه تعلل در اجرای طرح های 

کاهش آلایندگی هوای پایتخت است.

 ورود 50 دستگاه اتوبوس یورو۴ 
به پایتخت

مدیرعامل ش��رکت واحد اتوبوسرانی شهر 
تهران از ورود 50 دس��تگاه اتوبوس با استاندارد 
یورو ۴ تا پایان مرداد خبر داد. پیمان سنندجی، 
مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی شهر تهران، 
با اعام این خبر به باشگاه خبرنگاران گفت :  در 
حال حاضر در کانش��هر تهران 3 هزار و 500 
دستگاه اتوبوس فرسوده وجود دارد که از ابتدای 
سال جاری تنها ۴0 دستگاه اتوبوس فرسوده از 
رده خارج شده  است. وی افزود: با توجه به کمبود 
اتوبوس، باید دولت برابر مصوبات، پرداخت های 
خ��ود را در ح��وزه حم��ل و نقل انج��ام دهد. 
سنندجی بیان داش��ت: هم اکنون 50دستگاه 
اتوبوس تحویل شرکت واحد اتوبوسرانی شده و 
در حال نصب جی پی اس این اتوبوس ها هستیم 
و تا پایان مردادماه ای��ن اتوبوس ها وارد چرخه 

حمل ونقل عمومی می شود. 

نیمکتقضایی

آژیر

کمیته امداد

 شنبه 23 مرداد 1395وطن امروز  شماره 1953 

مشاور سازمان سنجش خبر داد

آغاز انتخاب رشته کنکور سراسری
نماینده مردم تهران در مجلس مطرح کرد

بدهی 7 هزار میلیاردی بیمه ها به حوزه سلامت
گروه اجتماعی: »انتخاب رش��ته 
داوطلبان کنکور سراس��ری سال 
95 از ۲3 مرداد آغاز و تا روز ۲8 مرداد ادامه خواهد 

داشت«. حسین توکلی، مشاور 
عالی سازمان س��نجش کشور  
 ب��ا بیان ای��ن مطلب گف��ت: از 
860 هزار نفری که برای شرکت 
در آزمون سراس��ری س��ال 95 
اعام آمادگی کرده بودند، 77۲ 

هزار و 98۲ داوطلب در جلسه آزمون حاضر شدند. 
وی به میزان اظهار داش��ت: تمام شرکت کنندگان 
در این آزمون قادر به انتخاب رش��ته خواهند بود و 
می توانند براساس رتبه کسب شده خود، رشته های 

مورد عاقه شان را انتخاب کنند. مشاور عالی سازمان 
س��نجش کشور با اش��اره به انتخاب 150 کدرشته 
محل از س��وی هر داوطلب یادآور شد: هر داوطلب 
قادر خواهد بود از میان تمام 
کدرشته محل های انتخابی، 
 150 کد را انتخاب کرده و از

۲3 مرداد )ام��روز( می تواند 
انتخاب رشته خود را نهایی 
کن��د. توکلی تصری��ح کرد: 
زمانی که هر متقاضی انتخاب رش��ته خود را نهایی 
می کند باید از سیس��تم یک کد 15 رقمی دریافت 
کرده و تنها در این صورت اس��ت که انتخاب رشته 

وی نهایی شده است.

گ�روه اجتماعی: نماین��ده مردم 
تهران در مجلس درباره وضعیت 
بده��ی بیمه ه��ا توضیحات��ی ارائ��ه داد. محس��ن 

علیجانی زمانی، نماینده مردم 
تهران در مجلس درباره رقم 
بدهی س��ازمان های بیمه گر 
بیمه ه��ا درباره  آنچه  گفت: 
رقم بدهی خود اعام کرده اند 
رقم��ی در حدود 6 تا 7 هزار 

میلیارد تومان است.  وی به فارس بیان داشت: دولت 
می خواه��د از طریق انتش��ار اوراق قرضه بدهی که 
بیمه ها دارند را پرداخت کند. علیجانی تصریح کرد: 
رقم اوراق قرضه حدود 5 هزار میلیارد تومان است و 

باید منتظر باش��یم و ببینیم در صحن مجلس این 
موضوع تصویب می شود یا خیر.  نماینده مردم تهران 
در مجل��س درباره راه اندازی بیمه س��امت ایرانیان 
یادآور ش��د: طبق اصول قانون 
اساس��ی بیمه جزو حقوق همه 
ملت است و  دولت مکلف است 
پوشش همگانی بیمه را فراهم 
کند. به گفت��ه وی، اگر اجرای 
ط��رح تحول س��امت منطبق 
بر برنامه پنجم سامت که به سطح بندی  خدمات،  
راهنماه��ای بالینی و واگ��ذاری تصدی گری وزارت 
بهداشت اشاره دارد اجرا شود، جلوی خدمات القایی 

و غیرضروری گرفته خواهد شد.

بهارستانآزمون

انجام کارهای خاف قانون آن هم به صورت ریز 
و درشت، از فرار مالیاتی گرفته تا سوءاستفاده های 
بانکی یا انجام اعمال مجرمانه ای مانند به کارگیری 
س��اح های س��رد و گرم، گروگانگیری و س��رقت 
هرازگاهی از سوی قانون گریزان جامعه سر می زند 
و متناس��ب با میزان خشونت به کار گرفته شده یا 
س��نگینی جرم افراد خاطی، حتی ممکن است به 
تیتر یک اخبار هم تبدیل ش��ود و تا مدت ها افکار 

عمومی پیگیر جزئیات آن باشند.
ماج��رای اختاس های میلی��اردی و فرار یک 
مدی��ر بانکی مرتبط با این موضوع به کانادا یکی از 
پرونده هایی است که نه تنها مدت هاست بخش هایی 
از نی��روی انتظام��ی را با خود درگی��ر کرده بلکه 
بس��یاری از افراد جامعه نیز درباره سرنوش��ت این 
مدیر فراری و ش��یوه پیگیری این پرونده از طریق 

اینترپل پرسش هایی را مطرح می کنند.
این در حالی است که دنیای مجازی هم از قافله 
عقب نمانده و فراخور حال و اوضاع خود صاحب انواع 
و اقسام عناوین مجرمانه شده است. »هک اطاعات، 
سوءاستفاده از تصاویر شخصی افراد، کاهبرداری، 
اخاذی و  فیشینگ« تنها نمونه هایی از کلکسیون 
جرائمی است که در بستر فضای مجازی مشاهده 
می شود و اشراف اطاعاتی و رصد این فضا توسط 

پلیس را به یک مطالبه عمومی تبدیل کرده است.
البته نوک پی��کان مطالبات هم درب��اره کنترل 
مجرم��ان دنیای واقعی و ه��م در زمینه رصد فضای 
مج��ازی ب��ه س��مت پلیس نش��انه رفت��ه و نیروی 
انتظامی هم برای پیش��گیری از وقوع جرم و برخورد 
با متخلفان تاکتیک ها و روش های پلیسی خاصی را 
در نظر گرفته است اما اینکه جزئیات و نحوه نظارت 
پلیس بر فضای مجازی چگونه است یا اینکه آخرین 
پیگیری های پلیس برای بازگشت مدیر فراری از کانادا 
به کجا رسیده، پرسش هایی است که تنها با حضور در 
دفتر سردار سعید منتظرالمهدی، معاون اجتماعی و 

سخنگوی ناجا توانستیم به پاسخ  آنها دست یابیم. 
س��خنگوی ناجا در گفت وگو ب��ا »وطن امروز« 
ناگفته های��ی از پرونده خاوری و میزان به کارگیری 

انواع ساح های سرد و گرم توسط مجرمان را مطرح 
کرده است که متن کامل این گپ و گفت هم اینک 

پیش روی شما است.
***

  س�ردار منتظرالمهدی! برای بس�یاری از مردم و 
افکار عمومی جامعه این پرس�ش مطرح است که 
این روزها شیوه نظارت پلیس بر فضای سایبر بویژه 

شبکه اجتماعی تلگرام چگونه است؟
پلیس در هم��ه قلمروها تمام ت��اش خود را 
ب��ه کار می بندد تا مانع از ظه��ور و بروز کجروی و 
کژکارک��ردی اجتماعی ش��ود. قلمرو ش��بکه های 
اجتماعی نیز مش��مول این قاعده ثابت اس��ت. به 

همین دلیل کارشناسان پلیس 
در ح��وزه فن��ی، اجتماعی و 
فرهنگ��ی به صورت مس��تمر 
و روش��مند این فض��ا را رصد 
می کنند و با مداخله زودهنگام 
یا مقابله پیشگیرانه در تاش 
هستند آسیب های این حوزه 
را به حداقل ممکن برس��انند.  
ب��رای ای��ن منظور ع��اوه بر 
اس��تفاده از روش های مداخله 

فیزیکی، از ساز و کارهای اطاع رسانی و روشنگرانه 
و  فنون و روش های آموزش��ی و فرهنگی استفاده 

می کنند. 
البته مجرمان همیشه درصددند بدانند ظرفیت 
پلیس چیست و چگونه ماموریت انجام می دهد اما 
اشرافیت پلیس بر فضای مجازی کشور خوب است. 
در حال حاضر برخی از سایت ها نیز توسط کارگروه 

تعیین مصادیق مجرمانه فیلتر می شود.
  با این اوصاف این روزها بیشتر شاهد وقوع کدام 

یک از جرائم در فضای مجازی هستیم؟
به طور معمول در فضای مجازی جرائمی از جمله 
کاهبرداری مالی بیشترین فراوانی را دارد و موضوعات 
اخاقی نیز از اهمیت بیشتری برخوردار است. درباره 
جرائم فضای مجازی باید گفت جرائم مالی و اخاقی 

در این فضا از شیوع بیشتری برخوردار است.

  پلی�س برای پیش�گیری از اینگون�ه جرائم چه 
برنامه ای در دستور کار دارد؟

در نظر داشته باشید که پیشگیری از جرائم در 
اولویت نخست است و پلیس فتای نیروی انتظامی 
در این حوزه گام های موثری برداش��ته اس��ت، به 
طور حتم اگر سایر سازمان ها همکاری، همفکری 
و هماهنگی بیشتری با پلیس داشته باشند نتایج 

ملموس تری را شاهد خواهیم بود.
  در حال حاضر کدامیک از س�ازمان ها و نهادهای 
مسؤول در بحث جرائم سایبری با پلیس همکاری 

دارند و این همکاری ها در چه سطحی است؟
از یک س��و دس��تگاه قضایی همکاری و تعامل 
مس��تمری در ای��ن زمینه با 
پلی��س دارد و از طرف دیگر با 
نهادهای فرهنگ��ی، تربیتی و 
آموزشی تفاهمنامه هایی را به 
انجام رسانده ایم که براساس آن 
تاش می کنیم اثرات این فضا 
پالایش ش��ود و از فرو افتادن 
اقشار جامعه در دام خطرات و 
آسیب های این فضا جلوگیری 
کنیم. تمام سازمان های امنیتی 
در این حوزه با یکدیگر همکاری دارند و هماهنگی ها 

در سطح مناسب انجام شده است.
  سردار! وضعیت به کارگیری سلاح توسط مجرمان 

در حال حاضر چگونه است؟
قانون به کارگیری یا نگهداری ساح همان قانون 
سابق است و ما با هر نوع تخطی از این قانون مقابله 
می کنیم، به کارگیری ساح های سرد و گرم در سال 
9۴ در وقوع جرم قتل نسبت به سال 93 به ترتیب 

۲/1 درصد و 3/۴ درصد افزایش داشته است.
  یعن�ی مجرمان در کش�ور نس�بت به گذش�ته 

خشن تر شده اند؟
پاسخ به این پرسش مستلزم تحقیق جامع در 
ابعاد انتظامی، قضایی، روانشناختی و جامعه شناختی 
اس��ت و تنها اکتفا به آمار موج��ود در این معاونت 
پاسخ کاملی نمی تواند درباره خشن شدن مجرمان 

باشد. با این وجود آمار ارائه شده درباره به کارگیری 
ساح گویای افزایش به کارگیری ساح های سرد و 

گرم در جرائم طی سال 9۴ است.
  پیگیری ه�ای اینترپل درب�اره پرونده خاوری به 

کجا رسید؟
با توج��ه به ش��رایط فعلی دیپلماس��ی بین 
جمهوری اس��امی ای��ران و کانادا با اس��تفاده از 
فرصت عضویت ایران و کانادا در سازمان اینترپل 
و کنوانسیون مبارزه با فساد سازمان ملل، اینترپل 
تهران برای برون رفت از موانع و مشکات موجود 
ط��ی مکاتبه ای ب��ا اینترپل اتاوا درخواس��ت کرد 
موضوع را با جدیت بیشتر دنبال کرده و نظر مراجع 
ذی صاح آن کشور را به ما اعام کنند که اینترپل 
آن کش��ور اعام کرده اس��ت با توج��ه به قوانین 
حقوقی حاکم بر کانادا، همه موارد مرتبط با امور 
استرداد مجرمان باید از طریق وزارت دادگستری 
و در راس��تای همکاری ه��ای قضای��ی و از کانال 
دیپلماتیک صورت گیرد. در این راستا پاسخ واصله 
از اینترپل اتاوا طی مکاتبه ای به امور بین الملل قوه 
قضائیه منعکس و درخواس��ت شد تا موضوع را از 

طریق مجاری دیپلماتیک پیگیری کنند. 
  آیا اعلان قرمز این متهم از سایت اینترپل حذف 

شده است؟ 
 درب��اره حذف اعان قرمز این متهم از س��ایت 
اینترپل باید گفت که متهم یاد شده تحت تعقیب 
مراجع قضایی و پلیسی ایران قرار دارد و اعان قرمز 
صادره از س��وی سازمان بین المللی پلیس جنایی 
اینترپ��ل درباره این متهم همچن��ان به قوت خود 
باقی است و مشخصات نامبرده از سامانه افراد تحت 
پیگرد بین المللی حذف نشده است. اما این متهم 
برابر مقررات سازمان اینترپل و عرف بین المللی به 
لحاظ مجهول المکان نبودن )احراز نامبرده در کشور 

کانادا( از سایت عمومی اینترپل حذف شده است.
این موضوع برای این است که اعان قرمز علیه 
متهمانی که محل اختفای آنها محرز نش��ده تنها 
با دس��تور صریح مرجع قضایی مربوطه در سایت 

عمومی سازمان اینترپل درج می شود. 

منتظرالمه�دی: مجرمان همیش�ه 
درصددن�د بدانن�د ظرفی�ت پلیس 
چیس�ت و چگونه ماموری�ت انجام 
می دهد اما اشرافیت پلیس بر فضای 
مجازی کش�ور خوب است. در حال 
حاضر برخی از س�ایت ها نیز توسط 
کارگ�روه تعیین مصادی�ق مجرمانه 

فیلتر می شود

معاون اجتماعی نیروی انتظامی در گفت وگو با »وطن امروز« تأکید کرد

 برخورد »روشمند« 
با جرائم فضای مجازی

  همچنان پیگیر وضعیت خاوری در کانادا هستیم
  پرونده های مالی و اخلاقی در صدر جرائم فضای مجازی 

علی البرزی � حامد نجفی مهر

گ�روه اجتماعی: رئیس س��ازمان 
ح��ج و زی��ارت آخری��ن وضعیت 
ثبت نام زائران اربعین در س��امانه س��ماح و شرایط 
 اع��زام ب��ه عتب��ات را تش��ریح ک��رد. به گ��زارش

»وطن امروز« س��عید اوحدی، رئیس سازمان حج 
و زیارت در جلس��ه کمیته اعزام ستاد اربعین بیان 
داشت: با توجه به نا بسامانی هایی که در اربعین سال 
گذشته در یک مقطع زمانی در مرز مهران رخ داد، 
لازم اس��ت تدابیر لازم برای پذیرش زائران صورت 
گیرد البته امسال مرز قطعی برای خروج زائران مرز 
چزابه در نظر گرفته ش��ده است. به گفته اوحدی، 
سال گذشته پذیرش زائران اربعین در سامانه سماح 
۲0 روز مانده به اربعین آغاز ش��د اما امسال با آغاز 
زودهنگام ثبت نام زائران در س��ماح، مدیریت زمان 
بهتر از گذشته انجام خواهد گرفت. وی با اشاره به 
تاش همه دستگاه های کشور برای برگزاری مراسم 
اربعین اظهار داشت: این پیش بینی منطقی وجود 
دارد که جمعیت زائران اربعین در سال جاری به ۲ 
میلیون نفر برسد که لازم است برای خدمات رسانی 
به این جمعیت آماده باش��یم. بنابر اظهارات رئیس 
سازمان حج و زیارت، برنامه ریزی هایی برای پذیرش 
اتباع دیگر کشورها بویژه افاغنه در سامانه سماح و 
حضور آنها در مراسم اربعین حسینی در حال انجام 

است.
اول شهریور، آغاز صدور روادید ■

اوح��دی ب��ا بی��ان اینک��ه براس��اس ج��دول 
زمان بن��دی آغاز صدور روادید ب��رای زائران اربعین 

در کنسولگری های چهارگانه عراق، اول شهریورماه 
تعیین شده، افزود: همه ظرفیت ها باید به کار گرفته 
ش��ود تا این مهم در زمان خود ب��ه اجرا در  آید در 
غیر این صورت ممکن است برنامه ریزی های ما دچار 
مشکل شود. وی همچنین به تحولات منطقه اشاره 
کرد و یادآورش��د: با توجه به شرایط منطقه به طور 
یقین امسال مردم از زیارت اربعین استقبال بیشتری 
خواهند کرد. همچنین حمید محمدی، معاون امور 
حج  س��ازمان حج و زیارت نیز در ادامه این جلسه 
عن��وان کرد: ثبت نام از متقاضیان زیارت اربعین در 
سامانه سماح از16 مرداد آغاز شد و با پذیرش زائران 

اربعین در این س��امانه امیدواریم روند س��اماندهی 
زائران بهبود یابد. امسال برآوردها نشان می دهد که 
جمعیتی بیش از ۲ میلیون نفر در حماسه اربعین 

حضور خواهند یافت.
ثبت نام 35 هزار زائر در سامانه سماح ■

معاون حج، عمره و عتبات سازمان حج و زیارت 
با بیان اینکه استقبال مردم در نام نویسی برای سفر 
عتبات در ایام اربعین حسینی مناسب بوده است، 
خاطرنشان کرد: طی یک هفته نخست نام نویسی 
بیش از 35هزار نفر از متقاضیان در س��امانه سماح 
ثبت نام کردند. محمدی تصریح کرد: اگر عاقه مندان 

به سفر عتبات در ایام اربعین حسینی  می خواهند 
در زمان دلخواه به این سفر اعزام شوند باید هر چه 
زودتر نام نویسی را انجام دهند، چرا که سامانه سماح 
به گونه ای تعریف ش��ده که اگر ظرفیت برای اعزام 
در برخ��ی روزها بیش از حد مجاز ش��ود روزهای 
دیگر را برای ثبت نام کننده تعریف خواهد کرد. وی 
تصریح کرد: سامانه سماح که برای سفر ایام اربعین 
حسینی تدارک دیده شده قابلیت های مناسبی دارد 
و حتی مرزهای هر استان و تاریخ های اعزام زائران 
را نیز مش��خص می کند تا از حجم ترافیک زائران 
در یک مرز یا یک روز خاص جلوگیری شود و این 

نشاندهنده نظم بخشی بیشتر در این ایام است.
پرداخت ریالی هزینه صدور ویزا ■

در ادامه این نشست، محسن نظافتی مدیرکل 
عتبات س��ازمان حج و زیارت اظهارداشت: امسال 
به گونه ای برنامه ریزی ش��ده تا زائران اربعین هزینه 
ارزی ص��دور ویزا را به صورت ریالی پرداخت کنند 
که این اقدام در جهت تس��هیل امور زائران صورت 
گرفته تا زائران مجبور نباش��ند ب��ه دنبال تهیه ارز 
باش��ند. در این جلس��ه که با حضور نماینده بانک 
مرکزی برگزار ش��د، مسائل مربوط به ارز مورد نیاز 
برای صدور ویزای زائران اربعین مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت. عاوه بر این اطاع رس��انی به مشتاقان 
زیارت اربعین نیز از دیگر موارد مطرح شده در این 
جلس��ه بود که راه اندازی رادیو اربعین و همچنین 
فراهم آوردن امکان اس��تفاده از آن در خاک عراق 

مورد بررسی قرار گرفت.

رئیس سازمان حج و زیارت عنوان کردزیارت

پیش بینی حضور 2میلیون ایرانی در راهپیمایی اربعین

آوای شهر

 35 هزار زائر تا به امروز ثبت نام کرده اند


